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       Milý čtenáři zpravodaje.  

 
    Co jsme pro vás tentokrát připravili? 

                 
        Na úvod  Slovo starosty. 

           Dále pokračujeme Informacemi z jednání             
                zastupitelstva městyse Hvězdlice.  

                         Následuje rubrika Události v kultuře a sportu. 
           Nechybí také Společenská rubrika a Kulturní kalendář 
na příští rok, kde se dozvíte, co vás příští rok čeká. 
Dále si můžete přečíst Informace úřadu městyse  Hvězdlice,  
zamyšlení a výzvu Nesnáším Silvestr a na samý závěr je inspira-
ce na Pečení vánočního cukroví. 
  

Slovo starosty 
 
Vážení spoluobčané, 
kvapem se blíží konec roku 2022 a vám se dostává do rukou le-
tošní poslední Hvězdlický zpravodaj. Po volbách 22. a 23. září by-
lo ustaveno nové zastupitelstvo městyse Hvězdlice. I když byla 
pouze jedna kandidátka, jsem rád, že jste se voleb zúčastnili a 
podpořili tak ty, kteří by se v následujících čtyřech letech měli 
starat o váš klidný život a o rozvoj Hvězdlic.  
V první části svého příspěvku shrnu to, co dokončilo nebo rozpra-
covalo zastupitelstvo minulé. Touto cesto bych rád zastupitelům, 
kteří již nekandidovali, poděkoval za to, co pro obec v minulém 
volebním období udělali. 
Teď ale k tomu, co se od vydání posledního čísla zpravodaje udá-
lo. Po dokončení rekonstrukce bývalé školy na byty, knihovnu, 
fitcentrum a sklad krojů se vybudovala parkovací zóna pro ná-
jemníky bytů a provedly se základní terénní úpravy. V návaznosti 
na ukončené pozemkové úpravy v katastrálním území Staré 
Hvězdlice, probíhá a je před dokončením systém protipovodňo-
vých hrázek a následné ozelenění a výsadba stromů v lokalitě 
„Podomí“. Tuto akci financuje stát, prostřednictvím SPÚ Vyškov. 
Podařila se dokončit rekonstrukce sochy sv. Floriána, a vrátit mu 
barevnou podobu z doby, kdy se tato socha do Hvězdlic dostala. K 
restaurátorovi byla odvezena socha a podstavec pod sochou sv. 
Jana Nepomuckého. Dokončení by mělo být v průběhu roku 
2023. Na obě dvě akce obec získala dotaci. 
Druhá část příspěvku je spíš o tom, co bude třeba řešit 
v budoucnosti. Nejdůležitější, a pro rozvoj Hvězdlic zásadní, je 
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ukončená pozemková úprava v k. ú. Nové Hvězdlice. Začala v roce 
2015 a protáhla se nám na celých sedm let. Co z toho pro nové 
zastupitelstvo vyplývá?  V první řadě změna územního plánu a za-
jištění projektové dokumentace na „zasíťování“ stavebních po-
zemků. Samozřejmě pak jejich prodej zájemcům. Další prioritou 
je revitalizace rybníka Hvězdlička, protože pozemky pod ním jsou 
již plně ve vlastnictví obce. Ještě je tu nevyužité bývalé koupališ-
tě, které přešlo celé do vlastnictví obce a oprava místní komuni-
kace do Zdravé Vody. Bude nutno řešit také břehové porosty po-
toka a větrolamy. 
Z akcí, které nemají spojitost s dokončenou pozemkovou úpra-
vou, je to celková rekonstrukce sálu kulturního domu, dokončení 
parkovacích stání u bývalé školy a oprava mostu, přilehlých ko-
munikací a parkoviště „Pod kaštanem“. Pro nové zastupitelstvo je 
to hodně výzev a úkolů. 
Další výzvou, která zastupitelstvo čeká, je vyřešení odpadového 
hospodářství ve Hvězdlicích. Podle nového zákona o odpadech 
budou obce, které překročí množství TKO na občana, doplácet 
Responu za svoz a skládkování. Jsou dvě řešení tohoto problému. 
Důsledně třídit nebo každý rok zvyšovat poplatek z popelnic. Aby 
byli zvýhodněni ti, co třídí, budeme postupně zavádět čipování a 
vážení popelnic. Obec tím bude mít lepší přehled o množství od-
padu vyprodukovaného jednotlivými domácnostmi a podle toho 
pak může upravit poplatek za popelnici individuálně. Třídíš, bu-
deš platit méně, netřídíš, budeš platit víc. 
Jsem rád, že skončila doba různých omezení a zákazů, a že jsme 
se mohli opět potkávat na našich kulturních a sportovních ak-
cích. Chtěl bych poděkovat všem, kteří je pro vás organizují, po-
přát jim zdraví a pevné nervy.  Vám účastníkům bych přál, aby 
vás setkání se sousedy a přáteli vždy zahřálo a duševně obohatilo.  
Není to dlouho, co jsme vypouštěním balonků s přáníčky a roz-
svícením vánočního stromu zahájili dobu adventu, dobu, kdy se 
těšíme na Vánoce. Chci vám popřát, aby Vánoce, které budete 
slavit, byly srdečné, prozářené nejenom dárky, ale hlavně setká-
ními se svými blízkými. A do nového roku vám přeji hodně zdraví, 
pohody a optimismu při zvládání všech možných i nemožných 
úskalí života. 

 
 

 

 
                              Ing. Zdeněk Tejkal 
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Z jednání Zastupitelstva městyse Hvězdlice 
 
Zastupitelstvo městyse Hvězdlice se sešlo před volbami do zastu-
pitelstev obcí ještě 27. 6. 2022 a 19. 9. 2022 a projednalo mimo 
jiné: 
- restaurování sochy sv. Floriána na návsi s použitím dotace  
   z MZe ve výši 198 tis. Kč 
- dotaci z JMK ve výši 40 tis. Kč na počítačové vybavení nové kni-  
   hovny 
- restaurování sochy sv. Jana Nepomuckého 
- vybavení hasičské jednotky novými dýchacími přístroji za při  
  spění JMK částkou 100 tis. Kč 
- zvýšení cen za uložení odpadů společností Respono, a.s. Vyškov 
- kupní a směnné smlouvy 
- nový ceník za pronájem obecních prostor 
- nový ceník za dovážku vody hasičskou cisternou 
- vybudování odstavných ploch u budovy bývalé školy 
- pronájem nebytových prostor k provozování kadeřnictví 
- příspěvek na provoz soc.služeb MěÚ Vyškov ve výši 30 tis.Kč 
- finanční dar Charitě Bučovice ve výši 20 tis.Kč 
 
Po volbách do zastupitelstev obcí bylo svoláno „Ustavující zasedá-
ní Zastupitelstva městyse Hvězdlice dne 17. 10. 2022. 
Složení zastupitelstva na další 4 roky : 
Ing. Zdeněk Tejkal, starosta 
Bc. Marek Studýnka, místostarosta 
Věra Vitková, předsedkyně finančního výboru 
Bohuslav Bárta, předseda kontrolního výboru 
Eva Kutláková, předsedkyně kulturní komise 
Helena Kinčová, předsedkyně SPOZ 
Další členové ZM Hvězdlice: Kateřina Klapačová, Kateřina Fialová, 
Mário Handlíř, Pavel Handlíř, Ondřej Hanzl. 
V novém složení se ZM Hvězdlice sešlo poprvé 31. 10. 2022 a pro-
jednalo mimo jiné: 
- žádosti o přidělení obecního bytu 
- nákup přívěsného vozíku 
- inventarizaci majetku městyse k 31. 12. 2022 
- obecně závaznou vyhlášku o konzumaci alkoholu na některých  
  veřejných prostranstvích 
- zápis událostí roku 2021 do kroniky městyse  
- kupní smlouvy 
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 Události v kultuře a sportu 
 
Z činnosti kulturní komise 
  

Setkání seniorů 
 
V pátek 11. listopadu se konala tradiční akce a tou bezesporu je 
setkání seniorů. Toto příjemné setkání, které pravidelně vychází 
na začátek listopadu, přilákalo do sálu našeho kulturního domu 
70 spoluobčanů seniorského věku. Po úvodním přivítaní, násle-
dovalo úžasné vystoupení našich nejmenších dětí z mateřské ško-
ly. Toto vystoupení tak nějak neodmyslitelně patří k tomuto pose-
zení a vždy navodí báječnou náladu a úsměv na tvářích. V dalším 
průběhu vystoupil pan starosta a zhodnotil uplynulé dva roky od 
posledního setkání. Zde připomenul, co se vykonalo v obci, co se 
povedlo, ale samozřejmě také to, co se nepovedlo a co se plánuje. 
V průběhu odpoledne se promítaly fotografie z akcí, které se 
v uplynulém období udály. Po slavnostním přípitku se již slova a 
mikrofonu chopil pan Petr Pospíšil z Dambořic, který hrál a zpíval 
celé odpoledne. A to nejen na obvyklé varhany, ale i na trubku. 
Tímto vystoupením si zasloužil velký obdiv a uznání. Při kávičce 
či vínečku se všichni dobře bavili a jako pozornost dostali dárky 
od našeho městyse. A po krásně stráveném odpoledni se všichni 
postupně rozešli do svých domovů a já věřím, že se za rok opět 
sejdeme a budeme se dobře bavit. 
 
Rozsvícení vánočního stromku 

 
V sobotu 27. listopadu v předvečer první 
neděle adventní probíhalo opět slavnostní 
rozsvícení vánočního stromu spojené 
s vypouštěním balónků s přáníčky. Na úvod 
si děti vyzvedli nafouknuté balónky, které pro 
ně nachystali dobrovolní hasiči. Dospělí 
mezitím degustovali výborný svařák a pro 
děti byl připravený čaj. Poté jsme se všichni 
přemístili ven a k nebi se vzneslo velké 

množství balónků a odletělo neznámo kam, ale všichni věříme ve 
splnění svých přání. Následoval program na sále, kde byli 
odměněny děti balíčky, které jim předávali anděl s čertem. Někteří 
si i troufli a přednesli nám koledu či básničku. 
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Kdo chtěl, tak si mohl vyrobit nějakou drobnost s vánoční 
tématikou, kterou ozdobil vánoční stromeček. Ten je nyní i 
s vyrobenými ozdobami ve vestibulu obce. Svařáček tekl proudem 
a na sále panovala báječná předvánoční atmosféra. Pak se  
setmělo a všichni se přemístili k vánočnímu stromu, který se za 
chvíli rozsvítil. 
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Na závěr bych chtěla poděkovat všem, kteří se podíleli na 
zdárném průběhu akce. A to nejen této, ale i ostatních v průběhu 
celého roku. Patří vám za to dík. Dík patří i vám, kteří se našich 
akcí účastníte, bez vás by to nešlo a tím nám dáváte najevo, že to, 
co pořádáme a chystáme, není zbytečné. Přeji vám hezké Vánoce 
a do nového roku vše nejlepší a hlavně to zdraví. A samozřejmě se 
s vámi těším na shledání na společenských akcích našeho 
městyse. 
 
Kulturní komise městyse Hvězdlice zve všechny občany na 
novoroční ohňostroj, který se bude konat 1. ledna v 17 hodin 
před kulturním domem. 
 
                                                          

                                    Eva Kutláková 
                            za kulturní komisi         

 
 

 
 
 
 
 
 
Z činnosti OS Slovan 

 
V minulém čísle jsme vás zvali na krojované hody, které úspěšně 
proběhly. A tentokrát v opravdu v hojném počtu krojovaných. Vše 
začalo již v pátek, kdy děvčata ozdobila májky a byla postavena 
hlavní máj. V sobotu dopoledne se všichni krojovaní setkali na sá-
le a kolem poledne vyrazil průvod po vesnici. Součástí průvodu 
bylo vyzvednutí hlavní stárky, předání hodového práva, návštěva 
domova Hvězda, kostela a na náměstí pak proběhlo zaplétání má-
je. V podvečer začala na sále hodová zábava, která byla zahájena 
slavnostním nástupem všech krojovaných, následovala Hanácká 
beseda a vystoupení dětí. Před vyhlášením hlavní tomboly nechy-
bělo půlnoční překvapení. 
Tímto bych chtěla za Spolek Slovan poděkovat všem, kdo se jak-
koliv zapojil do organizace hodů, sponzorům, muzikantům a 
zejména místním spolkům za skvělou spolupráci. 
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Další akce, kterou Slovan podpořil, bylo Rozsvícení vánočního 
stromečku, kde jsme připravili pro děti adventní dílničku. V rámci 
dílničky mohly děti vyrobit drobné vánoční dekorace, ozdobit per-
níčky.  
Za Spolek Slovan přejeme všem krásný advent, klidné prožití vá-
nočních svátků a hodně zdraví do nového roku.  
Těšíme se na akce, které nás čekají v příštím roce, a doufáme, že 
proběhnou ve stejné veselé náladě a hojné účasti tak, jako 
v letošním roce. 
                   
                                                         za Spolek Slovan  
                                  Eva Kutláková a Adéla Boudová 
  

Z činnosti sboru dobrovolných hasičů Nové Hvězdlice 

23. června měla naše jednotka službu na rozvoz uprchlíků. Po za-
volání přijel Lubomír Stenchlák do brněnského centra pro válečné 
uprchlíky v ulici Hněvkovského 65. Na pokyn náčelníka štábu  
rozvážel jednotlivé skupiny na různá místa v Jihomoravském kra-
ji. První dvojici vezl do Slavkova. Po návratu na základnu dostal 
další skupinu, kterou vezl na dvě místa. Jednu rodinu vysadil v 
penzionu V Zahraničí v Bořeticích, okr. Břeclav a druhou v Bos-
kovštejně, okr. Znojmo. Domů se vrátil o půl osmé večer a celkem 
najezdil 380 km.  
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24. června ohlásila siréna výjezd v 16:17 hodin. Byl nahlášen 
kouř  v Komorově, nakonec to byl planý poplach.  
8. července rozvážel Lubomír Stenchlák ukrajinské uprchlíky. 
Jednalo se o třígenerační rodinu, (babička, matka a dcera) které 
vezl do Tvarožné Lhoty. Po příjezdu na místo se rodina rozhodla, 
že se jim ubytování nelíbí a chtějí zpět do Brna. Pokud uprchlíci 
odmítnou nabízenou pomoc, musí se o sebe postarat sami. Rodi-
nu Lubomír Stenchlák vysadil na hlavním vlakovém nádraží a 
ujížděl k domovu. Celkem najel 280 km. 
9. července jsme byli jsme pozváni do Uhřic. Sbor dobrovolných 
hasičů Uhřice slavil 115.výročí. V 15 hodin bylo provedeno námě-
tové cvičení - dálková doprava vody od obecního rybníku směrem 
k zemědělskému družstvu. V sadě jsme dostali občerstvení a bylo 
provedeno vyhodnocení. Večer byla zábava, hrála „Podboranka.“  
1. srpna jsme v hasičce montovali nový ponk.  
8. srpna jsme vyváželi elektro před hasičku  
Na druhý den si pracovníci Elektrowinu přijeli pro elektro. Po-
mohli jsme jim jej naložit.  
12. srpna jsme nakládali železný šrot do kontejneru.  
19. srpna proběhlo ve Slavkově smuteční rozloučení s paní Len-
kou Oberreiterovou, zesnulou ve věku 35 let, která byla členkou 
SDH Nevojice. Čest její památce. 
21. srpna jsme byli pozváni do Brankovic na žehnání nového au-
tomobilu značky Ford DA-L1T  
23. srpna jsme se byli rozloučit s naším nejstarším členem bra-
trem Janem Markem ve smuteční síni v Dědicích. Čest jeho pa-
mátce.  
3. září jsme byli pozváni, abychom dělali pořadatele na Rally Vyš-
kov RZ 3/7 Račická. Vyjeli jsme v 7:00 hodin směr Račice – Písto-
vice. V areálu u Nemojanského mlýna jsme dostali instrukce a 
oranžové vesty. Potom jsme se rozvezli po trati závodu. V 10:18 
hodin vyrazilo první auto na start, byl to veterán a poté již další 
závodníci. Druhá sekce byla zahájena v 15:26 hodin. Na úseku, 
kde byl náš člen, slovenští závodníci nezvládli zatáčku a udělali 
pár kotrmelců a skončili se závodem. Nic se jim nestalo, jen auto 
to odneslo.  Závod pro nás skončil projetím uzavíracího vozidla. 
Uklidili jsme veškerý materiál a odebrali jsme se k domovu. 
6. září siréna vyhlásila poplach pro členy jednotky. V 14:11 hodin 
byl v Pavlovicích u rybníka nalezen v člověk v bezvědomí. Členové 
jednotky přijeli na místo v pořadí jako třetí. Byla tam již i rychlá 
zdravotní pomoc. 
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8. září se dožil náš člen Ladislav Přikryl krásných 75 let. Nechali 
jsme mu zahrát v českém rozhlase a popřáli mu hodně zdraví. 
9. září se dožila naše členka sboru paní Lenka Malafová 40. let. 
Proto jsme ji prostřednictvím rozhlasu popřáli pevné zdraví a ne-
chali zahrát pěknou písničku. 
9. září jsme ve dvoře nakládali na kontejner železný šrot.  
10. září v sobotu před polednem se někteří členové zúčastnili 
Hasparty na letišti ve Vyškově. Byla tam k nahlédnutí hasičská 
technika, vojenská technika, různé ukázky, vrtulník s výsadkem 
PČR, tank, OT a jiné.  
30. září proběhla odborná příprava velitelů ve Vyškově. Zúčastnili 
se jí Lubomír Stenchlák a Jan Kolofík. Celá odborná příprava byla 
zaměřena na praktický výcvik. Výbava každého z účastníků byl 
kompletní zásahový oděv, včetně obuvi, rukavic a přilby a pra-
covní polohovací pás. 
Okruh praktického výcviku: Odstraňování stromů, čerpání vody, 
ostatní technické zásahy, práce ve výšce a nad volnou hloubkou, 
práce na vodní hladině. 
1. října se v Nesovicích na cvičišti uskutečnila hasičská soutěž: 
štafeta 4 x 60 metrů děti a dospělí 4 x 100 metrů s překážkami. 
David Gamba se zúčastnil soutěže jako jednotlivec a obsadil 3. 
místo, obdržel pohár a medaili. Za starou gardu jsme soutěžili dva 
a dva členy jsme si vypůjčili z Nesovic. Obsadili jsme 3. místo. 
15. října se v Olšanech uskutečnil branný závod mladých hasičů. 
Naši Plamínci obsadili 5. místo. Mladší hasiči byli na 15. místě.  
Závody se konaly za ošklivého počasí. Skoro celé dopoledne jemně 
pršelo. 
26. října naši tři členové nakládali na vozík hliníkový odpad a od-
vezli ho do sběrny.  
28. října se uskutečnilo Dušičkové svícení s městysem Hvězdlice. 
Sraz byl v 17. hodin před hasičkou. Děti si mohly malovat a tvořit 
podzimní dekorace. Po setmění se uskutečnil lampionový průvod.  
Po skončení lampionového průvodu si všichni přítomní opékali ve 
dvoře špekáčky a také obdrželi horký čaj. Účast byla hojná a 
všichni byli spokojeni. 
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29. října v sobotu v 15:33 hod. siréna ohlásila výjezd do Uhřic, 
kde byl občan v ohrožení života. 
5. listopadu se naši členové podíleli na zabezpečení 4.ročníku 
Rally Multi-S Kroměříž. Byli jako pořadatelé nasazeni na RZ Mor-
kovická. Hned na počátku RZ se vyboural závodník číslo 16. Mu-
sel být dopraven vrtulníkem do nemocnice. Počasí bylo studené a 
domů se vrátili až za tmy. 
 

 
 

10. listopadu se v 17. hodin konalo řádné shromáždění představi-
telů SDH okresu Vyškov v sále kulturního domu v Hlubočanech. 
Zúčastnil se starosta a velitel. 
12. listopadu v 9. hodin dopoledne se uskutečnil slavnostní aktiv 
zasloužilých hasičů Jihomoravského kraje v sále TJ Holásky Brno 
Tuřany. Tohoto aktivu se zúčastnilo 102 hasičů. Mezi nimi byl i 
jeden zasloužilý hasič z Hvězdlic. 
18. listopadu v 19. hodin uspořádal výbor SDH Nové Hvězdlice 
pro členy a občany přátelské posezení v přísálí kulturního domu.  
Hráli manželé Frankovi, nálada byla výborná a všichni se dobře 
bavili a také si i zatančili. 
 
Vážení spoluobčané, blíží se závěr letošního roku. Všem občanům 
přeji krásný a poklidný konec roku.  Naší zásahové jednotce co 
nejméně výjezdů. 
Přeji krásné prožití svátků vánočních, pevné zdraví a hodně štěstí 
v roce 2023. 
                                                     Jan Kolofík, starosta SDH Nové Hvězdlice                                       
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Z činnosti Spolku Staré Hvězdlice 
 
Druhá polovina roku začala ve Starých Hvězdlicích hodovou zá-
bavou. Účast byla jako obvykle hojná, tombola bohatá. Všichni 
účastníci přišli s dobrou náladou, proto se tančilo a pilo až do 
brzkých ranních hodin. 
Léto bylo klidnější, jen spolek rybářů SH udržoval travnatý porost 
kolem poldrů. Brigádu si vždy zpříjemnili opékáním špekáčků 
nebo vařením kotlíkového guláše. 
Po teplém létě začaly přípravy na podzim, které jsme zahájili 
úklidem okolo buněk. Za odměnu dostali všichni účastníci, i ti co 
nepracovali, silný slepičí vývar s domácími nudlemi, které jako 
správná hospodyně vyrobila „babča“ Handlířová. 
Nejen že u nás stále něco vaříme a jíme, ale také se snažíme 
zvelebovat naše okolí. Proto se v neděli 23. 10. vydali hasiči a 
někteří občané SH dosazovat alej třešní mezi Starými a Novými 
Hvězdlicemi, pár hrušní a několik stromků v obecním sadu. Z 
bezpečnostních důvodů byly pokáceny přerostlé dřeviny v obci. 
Další akcí byla Dušičková světélka. Pro děti i rodiče byla 
připravena dílnička. Hotové výrobky si děti odnesly domů. Sešlo 
se nás mnoho a po návratu z procházky obcí se každý mohl 
občerstvit vařeným masem, černou polévkou z kotle nebo 
domácími sladkostmi. Kdo chtěl, odnesl si polévku i domů. 
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První adventní neděli jsme zahájili další výtvarnou dílničkou, kde 
si děti vyrobily vánoční svícny. Podával se čaj, punč a drobné 
sladkosti. 
Poslední, co nás čeká v tomto roce, je náš obvyklý sraz na Štědrý 
den odpoledne u vánočního stromu, kde si pustíme koledy, 
ochutnáme vaječný likér, cukroví sousedů a rozejdeme se. 
Na závěr bych ráda vyslovila jedno malé přání: 
Milý Ježíšku, o Vánocích jen slyšíme, co lidé shání a co už 
koupili. My toho ale pod stromeček nechceme mnoho, přejeme si 
jen, aby člověk, který čte tyto řádky, byl zdravý a šťastný i s celou 
svojí rodinou. Přejeme vám, ať rozdáváte úsměvy a ty se vám vrací 
a občas ať vás někdo pohladí, i když třeba jen na duši. 
 
Krásné Vánoce a šťastný nový rok  
 
                                      přejí pořadatelé akcí ze Starých Hvězdlic 
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Z činnosti Sportovního klubu Hvězdlice 

 
   Po roční odmlce způsobené Covidem a nezájmem ze strany tý-
mů, jsme 2.7.2022 uspořádali 21. ročník turnaje v malé kopa-
né Vepř Cup. Hrálo se opět na hřišti za garážemi. Turnaje se zú-
častnilo 5 týmů z celého okresu. Po několika letech dojel Laďa 
Dufek se svým Dynamem Bučovice a ihned kralovali. Vyhráli bez 
ztráty bodu a i vyřazovací boje zvládli bez problémů. Ve finále 
zdolali mladíky z Cobra Teamu, kterým „mírně“ kazil věkový prů-
měr brankář Jara Pavlík. Mladý Jara poskládal tým z běhavého 
fotbalového mládí a ihned to bylo vidět na hře i výsledcích. Třetí 
místo obsadili tradiční účastníci Méďovci z Vyškova, kteří 
v penaltovém rozstřelu o bronzový stupínek přetlačili tým 
z Nemochovic. A kdo byl poslední? Ano, správně - domácí SK 
Hvězdlice. Bohužel. I když na obranu je třeba říct, že místní byli 
jen 2 borci. Ostatní byli z Vyškova. A také je pravda, že byli i jiné 
akce v okolí i tak jsem byl zklamán malou účastí domácích hráčů. 
Ale třeba příště najdeme vhodnější termín a pak už je to jen na 
vás. I tak si myslím, že se turnaj vydařil, čemuž napomohlo i ide-
ální počasí. Nemůžu opomenout obsluhu nejen ve výčepu, ale i 
tradičně i u udírny. A moc děkuji i Davčovi Gambovi za udržování 
hrací plochy po dobu celého turnaje, ale i ostatní pomoc při bri-
gádách. Jen víc takového dravého mládí. Moc by nám to „starým“ 
v budoucnu pomohlo. 
Předposlední červencový víkend patřil ve Hvězdlicích hodům. 
Opět jsme se podíleli na jejich průběhu. Již v pátek 22. 7. 2022 
proběhla na hřišti za garážemi předhodová diskotéka s DJ Drby. 
Co k ní napsat? Počasí bylo skvostné, DJ hrál skvěle, návštěvníků 
přišlo dost a chovali se slušně bez zbytečných výstřelků, za což 
moc děkujeme. Takže můžeme diskotéku hodnotit pozitivně. No já 
vím, až na ty ne příliš vychlazené nápoje, některé. Omlouvám se, 
ale při takové spotřebě jsme nestíhali chladit. Ale příště se polep-
šíme, slibujeme.  
No a v neděli jsme s hrůzou vzhledem k tropickým teplotám a 
únavě některých vždy stabilně hrajících fotbalistů očekávali ho-
dový zápas v malé kopané.  Nakonec jsme byli zápas schopni 
odehrát. I když ani náhodou to nebylo svobodní proti ženatým. I 
přesto, anebo právě proto, moc děkuji všem, kteří na hřiště vy-
běhli či dojeli na vozíku. Ať už měli obuv sportovní či pantoflíčky 
jako někteří nejmenovaní dva chlapci z Paseky, nebudu Ondru 
ani SUPER HLAVNÍHO STÁRKA Mária jmenovat. Opravdu děku-
jeme všem za aktivní účast na hřišti. Hráli staří s malými dohro-
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mady ale fotbal netrpěl. Ba naopak. Občas nastaly i komické si-
tuace, které k takovému zápasu jistě patří. Děkujeme i nastupují-
címu mládí ve výčepu (Davča Gamba,Soňa Křistelová a Anet For-
mánková) a Staňovi s Marou v udírně.  Díky těmto netrpěl nikdo 
hladem ani žízní a všichni jsme se mohli bavit i při vystoupení 
hudební skupiny VéDéčko z Morkovic. Věřím, že to bylo příjemné 
zakončení hodových oslav. Bratři Tesařovi nám zahráli a zazpívali 
a myslím, že to byl úžasný zážitek. Doufám, že u nás nevystupo-
vali naposledy a jakmile doplní playlist, tak je opět přivítáme ve 
Hvězdlicích. 

24. září 2022 jsme uspořádali v pořadí již 4.Hvězdlickou olympi-
ádu. Došel velký počet malých i velkých sportovců, kteří se utkali 
v tradičních disciplínách. Olympiáda byla zahájena jak jinak než 
zapálením olympijského ohně a pak už se všichni vrhli na olympij-
ské disciplíny. Není ani důležité, kdo vyhrál, ale to, že si všichni 
s chutí sportovali a bavili se. A na závěr? Poděkování patří všem, 
co nám pomáhali, ale i těm, kteří za námi přišli, aby se pobavili. 
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A na co se můžeme těšit v blízké době? Rád bych Vás pozval na 
Sněhula cup, tradiční turnaj v malé kopané, který se uskuteční 
10.12.2022 na hřišti za garážemi. Začátek bude v 9 hodin. A na 
co se můžete těšit? Kromě jistě kvalitních sportovních výkonů tak 
i na pochutiny z kotle plného vepřového masa, na svařáček, ale i 
na jiné dobré občerstvení. 
 
Turnaj v nohejbale ještě řešíme ohledně nejlépe zvoleného ter-
mínu a budeme Vás informovat formou plakátu i na sociálních sí-
tích.  
A co už můžeme prozradit je termín plesu, který bude 20.1.2023. 
Opět můžeme slíbit dvě hudební tělesa a snad i bohatou tombolu 
i když víme, že to v dnešní době nebude jednoduché obstarat. Ale 
budeme se všichni snažit.  
Takže vás tímto všechny srdečně zveme. 
 
Na závěr mého stručného příspěvku Vám za sportovní klub přeji 
příjemné prožití vánočních svátků a hodně zdravíčka do nového 
roku. Ať se vám daří ve všem co si přejete a snad se i potkáme 
s vámi na našich akcích. 
                                                                       
                                                   Bohuslav Bárta, za SK Hvězdlice 
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Z činnosti farnosti Hvězdlice 

      
Mikuláš v kostele v Nových Hvězdlicích 
 
Letos po covidové pauze dorazil opět v pondělí 5. 12. 2022 v 17 
hodin do kostela v Nových Hvězdlicích Mikuláš s andělem, na 
které už čekal plný kostel dětí spolu s rodiči a prarodiči.  
Mikuláše v kostele uvítal starosta městyse Ing. Zdeněk Tejkal a 
pak už nastala očekávaná nadílka. 
Některé děti řekli Mikuláši básničku nebo zazpívali písničku nebo 
jen Mikuláše pozdravili.  
Malý balíček sladkostí dostali všechny přítomné děti. Děti si také 
mohly vzít obálku, dát si do ní přání Ježíškovi, na ni originální 
razítko a hodit do Ježíškovy pošty. 
Jsme moc rádi, že jednou v roce se dojdou podívat do kostela děti 
s rodiči, doufáme, že všichni měli pěkný zážitek, a že děti 
odcházely spokojené. 
Ještě jsme měli plán, že si společně na závěr zazpíváme, ale to 
snad vyjde příští rok. 
 
Rádi bychom se zase vrátili k naší podzimní přednášce, tak snad 
ji stihneme příští rok. 
 
Děkujeme všem za podporu a přejeme požehnané Vánoční svátky 
a vše dobré do nového roku. 
                                             
                                                       Hvězdličtí farníci  
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Společenská rubrika 
Vítáme do života tyto občánky : 
 
Štěpán Pytela                     08.06.2022 
Adam Hanzl                        17.07.2022 
Ondřej Suchý                      22.08.2022 
Václav Brandýs                   01.10.2022 
Viktor Szeif                        20.11.2022 
                                                                                         

Významné životní jubileum oslaví naši spoluobčané 
 
Paní  Veronika Židková             92 let 
Pan                Jaroslav Malovec                               70 let 
Paní  Marie Stránská             75 let 
Paní               Jana Stefančová                              60 let 
Paní               Drahomíra Kubová                           70 let 
Paní               Jana Kameníčková                          70 let 
Pan                Zdeněk Němeček                             70 let 
Paní               Jiřina Machalová                             92 let                   
Pan                Zdeněk Zálešák                                80 let 
Pan                Ján Vítek                                         60 let 
Paní               Marie Posoldová                               95 let 
Pan                Milan Moravčík                                60 let 
Pan                Libor Julínek                                   65 let 
Paní               Pavla Vršťálová                                94 let 
Pan                Zbyněk Valeš                                   65 let  
Paní               Dagmar Dopitová                               75 let 
 
Přejeme hodně zdraví, štěstí a spokojenosti do dalších let. 
 
Naposledy jsme se rozloučili s : 
 
Paní                       Miroslavou Komárkovou 
Panem                   Janem Lopuchem 
Panem                   Janem Markem 
Paní                       Marií Jančákovou 
Panem                   Vilémem Komárkem 
Panem                   Rudolfem Nečasem  
 
                                          Čest jejich památce 
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 Kalendář kulturních a sportovních akcí městyse Hvězdlice 

na rok 2023 

Datum Název akce    Pořadatel 

7. leden Valná hromada / přísálí KD N.H./ Hasiči NH 

20. leden Ples / sál KD Nové Hvězdlice/ Sportovní klub  
 

18. únor Ostatky / průvod městysem/ Hasiči NH 
 

11. březen Dětský karneval/ sál KD N. H./ Kult. Komise,SK, 

Hasiči 

březen  Turnaj ve stolním tenise / tělocvična/ Sportovní klub 

30.duben Pálení čarodějnic v Nových i ve  

Starých Hvězdlicích 

ČSŽ, NH Občanské  

sdruž. + hasiči SH 

červen Dětský den- hřiště Kult.komise,SK, 

Hasiči 

červen Vepřcup-turnaj v malé kopané/hřiště SK/ Sportovní klub 

5.-6.červenec Starohvězdlické hody / náves SH/ Občanské sdruž.SH 

Hasiči SH 

21.-23. 

červenec 

Krojované hody v Nových Hvězdlicích OS Slovan,SK  

Srpen 
 

Ukončení prázdnin-myslivecká chata Myslivecké sdružení 
 NH 

Září 
 

Loučení s létem Občanské sdružení 
 SH 

říjen Dušičková světélka  Hasiči NH 

Listopad Tradiční setkání seniorů /sál KD Nové H/ Kulturní komise 

prosinec Rozsvěcení vánočního stromu NH i SH Kulturní komise,  
hasiči NH, OS SH 

prosinec Turnaj v malé kopané Sněhulacup Sportovní klub 

prosinec Nohejbal / tělocvična NH/-turnaj Sportovní klub 

 
Zkratky:  NH-Nové Hvězdlice 
               SH-Staré Hvězdlice 
               OS-občanské sdružení 
               SK- sportovní klub 
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Úřad městyse Hvězdlice informuje 

Odpočty vodoměrů provedou pracovníci městyse Hvězdlice ve 
dnech 19. a 20. prosince 2022 (pondělí, úterý). 

Prosíme všechny občany, kteří jsou napojeni na obecní vodovod, 
aby připravili své vodovodní šachty k odpočtům (vyčistili, popř. 
připravili žebřík) nebo nahlásili stav vodoměru na Úřad městyse 
Hvězdlice emailem ouhvezdlice@infos.cz nebo tel. 517 358 616 
nejpozději do čtvrtku 22. prosince 2022. 

V lednu budou jako každoročně vybírány tyto poplatky: 

- vodné za II. pololetí 2022 (30 Kč/m3) 

- poplatek ze psa (120 Kč za prvního, 180 Kč za každého dalšího, 

  důchodci sleva 50 %) 

- nájem pozemků dle uzavřených nájemních smluv 

- poplatek za TKO (popelnice) – 700 Kč / osobu trvale hlášenou/ 

                                                700 Kč / chalupu k rekreaci/ 

Poplatky můžete přijít uhradit do kanceláře Úřadu městyse 
Hvězdlice v pondělí 16. ledna 2023 hotově. 

Pokud budete hradit převodem, prosíme o úhradu do 31. 1. 2023 
na číslo účtu 4228731/0100. 

Prosíme občany o dodržení tohoto termínu. 
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Zprávičky ze školičky 

    
Okna školky byla vyzdobena barevnými postavičkami holek a 
kluků, což nám oznamovalo, že jdeme opět po prázdninách do 
školky. Nový školní rok jsme zahájili 1. září s počtem 25 dětí. 
Abychom vyhověli všem žádostem o přijetí, využili jsme možnosti 
sdíleného místa. Tzn. jedno místo je sdíleno dvěma dětmi, které 
se střídají v lichém a sudém týdnu. Děti přichází z těchto vesnic: 
Nové Hvězdlice – 18; Chválkovice – 3; Uhřice – 2; Nesovice – 2, 
Moravské Málkovice – 1, ve složení 12 chlapců a 14 děvčat. 
V novém roce také došlo k obměně kolektivu v kuchyni. Vedoucí 
stravování – Dis. Lenka Mertová, kuchařka Věra Kadlecová. 
Adaptaci a seznamování s pravidly jsme zahájili trochu netradič-
ně pořadem o handicapovaných dětech, kde jsme si vyzkoušeli, 
jak těžké je nemít zrak, ovládat invalidní vozík, nebo neslyšet. Po-
té jsme se vrhli na podzimní témata spojená se zahrádkou, lesem 
a poli. Prostřednictvím pohádek jsme si přiblížili podzimní práce, 
sklízení ovoce a zeleniny, příprav zvířátek na zimu či změny 
v přírodě. Na výstavě v Muzeu Vyškovska jsme se zamysleli nad 
otázkami spojených se životem lesních a polních zvířat v období 
podzimu, ale i zimy. 
K podzimním tématům také patří draci. A my jsme si pro veřej-
nost připravili Dračí stezku s úkoly a následným pouštěním dra-
ků a opékání špekáčků.  
Na podzim se již tradičně věnujeme seniorům a připravili jsme si 
pro ně vystoupení na téma „Čtyři roční období“, které měli mož-
nost shlédnout jak v Domově Hvězda, tak při programu v místním 
kulturním domě. 
Krásnou relaxační hudbou v pořadech pro děti jsme se přenesli 
do předvánočního času, kde jsme si prostřednictvím zážitkové pe-
dagogiky přiblížili české lidové tradice a pranostiky. Oživili jsme si 
tradice spojené se Sv. Martinem, Barborkou, Mikulášem, Sv. Lu-
cií, vánoční zvyky jako rozkrojení jablíčka, pouštění lodiček, zpí-
vaní koled při vánoční nadílce. 
Přáníčkem…  

Když zasvítí na stromě hvězdička, 
všem dětem se rozzáří očička. 
Klid a pohoda vládnou kolem, 
rodina sedí za jedním stolem. 

Mějme se rádi, zdraví si přejme 
a především si pomáhejme. 
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….bychom Vám chtěli zpříjemnit vánoční chvíle a popřát Vám do 
nového roku. 
 
V lednu nás navštíví speciální pedagog ZŠ Brankovice, který po-
soudí zralost předškolních dětí pro vstup do 1. třídy ZŠ. V únoru 
si zadovádíme při masopustním veselí a karnevalu. V březnu se 
zaměříme na rozvoj digitální gramotnosti při práci s lego digitální 
technikou z Malé technické univerzity a ve spolupráci s místní 
knihovnou se zapojíme do projektu „Celé Česko čte dětem“.  
V dubnu se setkáme s myslivci, zaměříme se na ekologii a na-
vštívíme Muzeum Vyškovska s programem zaměřeným tímto smě-
rem. V první polovině května provedeme zápis nových dětí do ma-
teřské školy a tématem bude čtenářská a matematická pregra-
motnosti. Červen budeme věnovat tělesné zdatnosti, zdraví a 
správnému životnímu stylu. Rozloučíme se na společném odpo-
ledni při pasování předškoláků na školáky. 
Jak se nám plánované akce vydařily, vás budeme informovat 
v příštím zpravodaji. 
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Nesnáším Silvestra 
 
To půlnoční vojenské cvičení, považuji za nabubřelou prezentaci 
lidské sebestřednosti, která, nevím proč, začíná již 14 dní před a 
pokračuje ještě 2-3 dny po Novém roce.  
Po výbuších bývá venku nesnesitelný smrad, fakt netuším, kdo si 
toto umí užít. Na novoroční procházce pak už jen nacházíme 
nepořádek a zbytky z petard, dělobuchů a další „zábavné“ 
pyrotechniky. 
A přitom by to tak nemuselo být. Mohli bychom si v klidu s 
rodinou oslavit příchod Nového roku. 
Jenže...místo toho každý rok tento večer trávím ve stáji se svýma 
"kozíma holkama" a psem. Snažím se je nějak uklidnit. Zároveň 
myslím na zvířata venku, v přírodě. Ta neví, co se to děje a není 
způsob, jak je uklidnit. Takže jen poslouchám vystresované 
vrabce, sýkorky, bažanty a všechnu další drobotinu. 
Kozy chovám čtrnáctý rok. A věřte, že se za tu dobu všechny staly 
členy naší rodiny. 
Stejně stresující to bylo i v době, kdy jsem měla ještě dvě kobylky, 
které jsme jeden rok hledali po lesích, kdy ve stresu 
prorazily ohradu a snažily se dostat co nejdál od toho hluku.  
Vždy jsem se snažila pro všechna svá zvířata vytvářet co nejlepší 
životní podmínky, založené na vzájemné důvěře a pochopení. 
Proto, když cítím, jak jsou při všech těch detonacích vyděšené, 
trpím s nimi. 
Už celé roky se na nás sypou výzvy, abychom si tuto zábavu-
přežitek odpustili. Že škodí starým, nemocným lidem, zvířatům 
domácím i divokým, že si uživatelé mohou ublížit, že se znečišťuje 
naše okolí, a NIC!!! Každý rok je to stejné. 
Vážení spoluobčané, ráda bych vás tímto požádala - poprosila o 
zdrženlivost při použití pyrotechnických prostředků. Ušetříte 
všechna zvířata, nejen ta domácí, stresům, potratům, ale hlavně 
zraněním, která si při detonacích bohužel pravidelně způsobují. 
Mají nesmírně citlivý sluch a velice negativně reagují na tyto 
ohlušující rány. 
Prosím, než vůbec toto zboží koupíte, zamyslete se. 
Děkuji, nejen za sebe, ale za nás za všechny… 
 
                                                                           Kateřina Bittnerová 
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Pečení vánočního cukroví 

 

Burizonové kuličky 
200 g bílých (neslazených) 
burizonů 
300 g cukru krystalu 
250 g másla 
1 Salko  
POSTUP:  
Cukr zkaramelizujeme na 
mírném ohni. Musíme neustále 
míchat, aby se nepřipálil. 

Poté přidáme nakrájené máslo. Necháme ho roztopit a poté 
vmícháme Salko. Odstavíme ze sporáku a přimícháme burizony. 
Malé hromádky dáváme do košíčků a necháme je ztuhnout. 
Burizonové koule jsou velmi, velmi sladké a výborné.  
 

 
Ořechové věnečky s krémem  
150 g ořechů, 150 g cukru mouč-
ka, 80 g hladké mouky, 1 vejce a 
1 žloutek, 3–5 lžic mléka. Na 
krém: 125 g másla, 50 g mouč-
kového cukru, 1 vejce, lžičku va-
nilkové tresti, čokoládovou pole-
vu  
Postup: Ořechy umelte a smí-

chejte je s moukou, cukrem, vejcem, žloutkem a mlékem. Vařeč-
kou umíchejte těsto, kterým naplňte strojek, případně zdobičku. 
Na plech s pečicím papírem stříkejte věnečky o průměru asi 5 cm. 
Pečte je 12 až 15 minut v troubě předehřáté na 185 stupňů. Poz-
ději máslo vyšlehejte s cukrem, vejcem a vanilkovým aroma. Zdo-
bičkou stříkejte na věnečky a vše ještě dolaďte čokoládovou pole-
vou. 
 
 
 
Hospodyňky a všichni pamatujte – mnohem důležitější než 
počet druhů cukroví, uklizený dům a množství dárků, je 
pokoj a klid v rodině a dobrá nálada o Vánocích i po celý nový 
rok. 
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